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CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI COTMEANA 
Judeţul Argeş, Comuna Cotmeana, Strada Principală, nr.309 

Telefon: 0248-242044/Fax: 0248-242066/CIF 4318377 
E-mail: primarie@cotmeana.cjarges.ro 

 
 

PROCES VERBAL 
încheiat azi 27.10.2022 

cu ocazia sedinţei ordinare publice a Consiliului Local al Comunei Cotmeana 
 
 

Consiliul Local al Comunei Cotmeana a fost convocat și s-a întrunit în ședință publică 
ordinară în data de 27 octombrie 2022, ora 16,00. Convocarea a fost făcută prin Dispoziția nr. 
113/21.10.2022 emisă de Primarul Comunei Cotmeana și prin Notificarea nr. 5502/21.10.2022, 
având pe ordinea de zi următoarele proiecte de hotărâre:  

1. Prezentarea procesului verbal încheiat în ședințele anterioare de lucru din luna septembrie 
(ordinară) și octombrie (extraordinară). 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea Notei conceptuale și a Temei de proiectare pentru 
obiectivul de investitii: „Reabilitare pod în Comuna Cotmeana, sat Cotmeana,  punctul „La 

Stănescu”, Județul Arges”; 
3. Proiect de hotărâre privind aprobarea Notei conceptuale și a Temei de proiectare pentru 

obiectivul de investitii: „Construire punte pietonală în satul Cotmeana, punctul „Ograda”, 

Comuna Cotmeana, Judetul Arges” 
4. Proiect de hotărâre privind aprobarea radierii din evidențele fiscale ale Comunei Cotmeana, 

județul Argeș a debitului SC VIA GARDEN PROJECT SRL, în cuantum de 40 lei; 
5. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației de avizare a lucrărilor de intervenții, a 

indicatorilor tehnico-economici actualizați și a devizului general actualizat pentru obiectivul 
de investiții „Modernizare drum comunal DC 206 în Comuna Cotmeana, Judetul Arges”, 
aprobat pentru finanțare prin Programul național de investiții „Anghel Saligny”, precum și a 
sumei reprezentând categoriile de cheltuieli finanțate de la bugetul local pentru realizarea 
obiectivului; 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea majorării capitalului social al societății Serviciul 
Edilitar Cotmeana SRL al cărei asociat unic este Comuna Cotmeana, județul Argeș. 

7. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului Comunei Cotmeana pe anul 2022; 
8. Proiect de hotărâre privind modificarea art. 1(1) din Hotararea nr. 34 din 14.04.2022 a 

Consiliului Local al Comunei Cotmeana pentru  proiectul „Realizare Plan Urbanistic 
General - format GIS, în Comuna Cotmeana, județul Argeș”,  depus in cadrul apelului de 
proiecte din Planul Național de Redresare și Reziliență (PNRR), COMPONENTA C10 – 
Fondul Local. 

9. Proiect de hotărâre privind revocarea unor hotărâri adoptate de Consiliul Local Cotmeana; 
10. Proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţă pentru următoarele trei luni. 
11. Diverse: Avizarea unor Certificate de urbanism; 

  
Ordinea de zi a ședinței a fost adusă la cunoștința publică prin afișarea acesteia la sediul 

Primăriei Comunei Cotmeana și pe site-ul instituției, conform Anunțului de afișare. Ordinea de zi a 
ședinței, proiectele de hotărâre, referatele de aprobare și rapoartele aferente, proiectelor de hotărâri 
au fost transmise în format electronic sau letric consilierilor locali. 

La ședință sunt prezenti 10 consilieri locali. Absentează domnul consilier Mirică Constantin 
(din partea PSD). La ședință participă doamna Melcescu Cristina, șef Birou Financiar – Contabil, 
domnul Ducu Daniel, delegat sătesc și domnul Mihăescu Virgil, administrator al SC Serviciul 
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Edilitar Cotmeana SRL. Domnul Primar, Vișan Ionel-Dragoș constată că şedinţa este legal 
constituită şi declară deschiderea lucrarilor 

Domnul consilier Gămănuș Marin propune suplimentarea ordinei de zi cu Proiectul de 
hotărâre privind aprobarea plafonului minim al obligațiilor fiscale restante datorate de către 
debitorii persoane fizice și persoane juridice restante, ce urmează a fi publicate pe pagina de internet 
proprie. Ordinea de zi completată a fost aprobată cu unanimitatea prezentă. 

Domnul consilier Popa Nicolae - președinte de ședință ales prin Hotărârea Consiliului Local 
nr. 57/27.07.2022 dă citire ordinei de zi completate și o supune spre aprobare, fiind aprobată cu 10 
„voturi pentru”. 

  
1. Se trece la punctul 1. Doamna secretar, Ghinea Ionela - Liliana prezintă Procesele-

verbale încheiate în şedințele anteriore de lucru (ședința ordinară din 29 septembrie 2022 și cea 
extraordinară din 05 octombrie 2022). Conform prevederilor art. 138, alin. (17) din O.U.G. nr. 
57/2019 privind Codul administrativ, Procesele verbale au fost afişate la sediul Primariei și pe site-
ul instituției, fiind de asemenea, puse la dispozitia comisiilor de specialitate pentru a fi lecturate în 
cadrul sedinţelor de comisie. Plenul a fost consultat dacă sunt obiectiuni cu privire la continutul 
acestuia.  

Domnul consilier Bărbulescu Decebal – Reginald – Constantin precizează că la pct.4 
Diverse - Măsuri pentru racordarea la sistemul de alimentare cu apă din Procesul verbal al ședinței 
ordinare din data de 29.09.2022 nu a fost trecută intervenția dânsului: „să se facă conform 

prevederilor legale – Legea nr. 241, alin. (12), lit. m) – ajutoare de la bugetele locale”. După 
efectuarea corectării procesului verbal nu mai sunt obiecţiuni asupra continutului, acesta fiind 
aprobat de unanimitatea prezentă. 
 

2. Se trece la punctul 2. „Proiect de hotărâre privind aprobarea Notei conceptuale și a 

Temei de proiectare pentru obiectivul de investitii: „Reabilitare pod în Comuna Cotmeana, sat 

Cotmeana,  punctul „La Stănescu”, Județul Arges”; 
 - domnul primar, Vișan Ionel-Dragoș o invită pe doamna secretar, Ghinea Ionela - Liliana să 

prezinte Nota conceptuală și a Tema de proiectare pentru obiectivul de investitii. 
           - domnul președinte de ședință întreabă dacă mai sunt întrebări/nelămuriri în legătură cu 
acest proiect de hotărâre. 
           - Nu se mai înregistrează intervenții sau alte propuneri, şi în consecinţă se supune la vot 
proiectul de hotarâre aflat în dezbatere. Propunerea președintelui de ședință a fost aprobată cu 10 
„voturi pentru”, 0 „abțineri” și 0 „voturi împotrivă”, vot deschis exprimat public prin ridicarea 
mâinii. 

Se redactează Hotărârea nr. 74 privind aprobarea Notei conceptuale și a Temei de 
proiectare pentru obiectivul de investitii: „Reabilitare pod în Comuna Cotmeana, sat 
Cotmeana,  punctul „La Stănescu”, Județul Arges”. 
 

3. Se trece la punctul 3 „Proiect de hotărâre privind aprobarea Notei conceptuale și a 

Temei de proiectare pentru obiectivul de investitii: „Construire punte pietonală în satul Cotmeana, 

punctul „Ograda”, Comuna Cotmeana, Judetul Arges”. 
- domnul primar, Vișan Ionel-Dragoș o invită pe doamna secretar, Ghinea Ionela - Liliana să 

prezinte Nota conceptuală și a Tema de proiectare pentru obiectivul de investitii. 
- domnul președinte de ședință întreabă dacă mai sunt întrebări/nelămuriri în legătură cu 

acest proiect de hotărâre. 
- Nu se mai înregistrează intervenții sau alte propuneri, şi în consecinţă se supune la vot 

proiectul de hotarâre aflat în dezbatere. Propunerea președintelui de ședință a fost aprobată cu 10 
„voturi pentru”, 0 „abțineri” și 0 „voturi împotrivă”, vot deschis exprimat public prin ridicarea 
mâinii. 
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Se redactează Hotărârea nr. 75 privind aprobarea Notei conceptuale și a Temei de 
proiectare pentru obiectivul de investitii: „Construire punte pietonală în satul Cotmeana, 
punctul „Ograda”, Comuna Cotmeana, Judetul Arges”. 
 

4. Se trece la punctul 4. „Proiect de hotărâre privind aprobarea radierii din evidențele 

fiscale ale Comunei Cotmeana, județul Argeș a debitului SC VIA GARDEN PROJECT SRL, în 

cuantum de 40 lei”. 

- domnul președinte de ședință, Popa Nicolae o invită pe doamna secretar, Ghinea Ionela-
Liliana să prezinte câteva aspecte referitoare la acest proiect de hotărâre.  

- doamna secretar, Ghinea Ionela-Liliana precizează că SC VIA GARDEN PROJECT SRL, 
figurează în evidențele fiscale ale Comunei Cotmeana cu debitul în cuantum de 40 lei, reprezentând 
taxa de firmă din anul 2022, firma societatea fiind dizolvată și lichidată din anul 2021, conform 
Rezoluției nr. 10188/09.06.2021 pronunțată de Oficiul Registrului Comerțului de pe lângă 
Tribunalul Argeș în Dosar nr. 37249/08.06.202. 
          - domnul președinte de ședință, întreabă dacă mai sunt întrebări/ nelămuriri în legătură cu 
acest proiect de hotărâre. 
          - Nu se mai înregistrează intervenții sau alte propuneri, şi în consecinţă se supune la vot 
proiectul de hotarâre aflat în dezbatere. Propunerea președintelui de ședință a fost aprobată cu 10 
„voturi pentru”, 0 „abțineri” și 0 „voturi împotrivă”, vot deschis exprimat public prin ridicarea 
mâinii. 

Se redactează Hotărârea nr. 76 privind aprobarea radierii din evidențele fiscale ale 
Comunei Cotmeana, județul Argeș a debitului SC VIA GARDEN PROJECT SRL, în 
cuantum de 40 lei”. 

 
5. Se trece la punctul 5 „Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației de avizare a 

lucrărilor de intervenții, a indicatorilor tehnico-economici actualizați și a devizului general 

actualizat pentru obiectivul de investiții „Modernizare drum comunal DC 206 în Comuna 

Cotmeana, Judetul Arges”, aprobat pentru finanțare prin Programul național de investiții „Anghel 

Saligny”, precum și a sumei reprezentând categoriile de cheltuieli finanțate de la bugetul local 

pentru realizarea obiectivului”. 
- domnul Primar, Vișan Ionel - Dragoș intervine explicând că, obiectivul de investișiia fost  

aprobat pentru finanțare, doar cu suma de 10.000.000 lei și nu 14.000.000 lei, prin ordin al 
ministrului dezvoltării, lucrărilor publice și administrației. Pe site-ul MDLPA au fost publicate 
modelele de documente care trebuiesc încărcate, în vederea încheierii contractului de lucrări. 
Modelul de HCL constituie Anexa la Memorandumul intern nr. 89659/01.08.2022, iar Anexa 2.2 
(caracteristicile principale și indicatorii tehnico-economici) la Ordinul nr. 1333/2021 pentru 
aprobarea Normelor metodologice pentru punerea în aplicare a prevederilor O.U.G. nr. 95/2021 a 
fost modificată prin Ordinul nr. 2708 din 18 octombrie 2022. În aceste condiții se impune, abrogare 
hotărârilor de consiliu referitoare la această investiție și  adoptarea unei noi hătărâri, care să respecte 
formularele publicate pe site-ul MDLPA și suma cofinanțatp de la bugetul local, modificându-se 
astfel devizul general, în funcție de suma aprobată de la bugetul de stat. 

 - domnul Primar, Vișan Ionel – Dragoș precizează că în continuare, că după doi ani, se poate 
solicita din nou finanțare, cu condiția să fie executat 85%. 
           - domnul președinte de ședință, Popa Nicolae întreabă dacă mai sunt întrebări/ nelămuriri în 
legătură cu acest proiect de hotărâre. 
           - Nu se mai înregistrează intervenții sau alte propuneri, şi în consecinţă se supune la vot 
proiectul de hotarâre aflat în dezbatere. Propunerea președintelui de ședință a fost aprobată cu 10 
„voturi pentru”, 0 „abțineri” și 0 „voturi împotrivă” vot deschis exprimat public prin ridicarea 
mâinii. 
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Se redactează Hotărârea nr. 77 privind aprobarea documentației de avizare a lucrărilor 
de intervenții, a indicatorilor tehnico-economici actualizați și a devizului general actualizat 
pentru obiectivul de investiții „Modernizare drum comunal DC 206 în Comuna Cotmeana, 
Judetul Arges”, aprobat pentru finanțare prin Programul național de investiții „Anghel 
Saligny”, precum și a sumei reprezentând categoriile de cheltuieli finanțate de la bugetul local 
pentru realizarea obiectivului. 
 

6. Se trece la punctul 6 „Proiect de hotărâre privind aprobarea majorării capitalului social 

al societății Serviciul Edilitar Cotmeana SRL al cărei asociat unic este Comuna Cotmeana, județul 

Argeș”; 
- domnul Primar, Vișan Ionel - Dragoș intervine explicând că proiectul de hotârâre are la bază 

solicitarea domnul Mihăescu Virgil, administrator al SC Serviciul Edilitar Cotmeana SRL, prin care 
solicita inițial mărirea prețului la apă, dar nu este momentul acum, pentru că se preconizează că 
prețurile la energie electrică se vor plafona. Propunerea mea este sa-l ajutăm cu o sumă de bani 
pentru plata facturilor la energie electrică – 15000 lei. 

- domnul consilier Gămănuș Marin intervine, spunând că este o societate în care tot pompăm 
bani. Am mai pompat 93.000 lei, s-au făcut lucrări de 30.000 lei, a fost achiziționată o pămpă de 
20.000 lei și restul au fost plătiti primăriei; 

- domnul consilier Bărbulescu Decebal – Reginald – Constantin precizează că acești bani 
acoperă cheltuielile pe două luni, întrebându-l pe domnul administrator: „ce alte încasări mai sunt și 
pe care le-ati făcut până în prezent? De la recalcularea prețului câte branșamente ați executat și câți 
bani ați încasat? Nu ați trecut veniturile din alte activități (închiriere tractor). In aceste condiții, 
solicitarea dumneavoastră nu este suficient fundamentată”. 

- domnul administrator Mihăescu Virgil răspunde: taxa de branșare și avizele sunt temporare 
și sunt în cuantum de 238 lei cu TVA. Va trebui să autorizez și sistemul de alimentare cu apă din 
satele Lintești, Vîrloveni și Pilelești, iar dacă prețul la energie va fi plafonat nu vom mai fi nevoiți 
să mărim prețul la apă. 

- domnul consilier Gămănuș Marin precizează că nu avem structurată Nota de fundamentare 
pe venituri și cheltuieli de la 01.01.2022 și nu sunt concludente doar veniturile și cheltuielile din 
luna septembrie. Întreabă de ce este așa de mare factura la Drăgolești. 

- domnul administrator Mihăescu Virgil răspunde că la sistemul de aplimetare cu apă din 
Drăgolești pompele merg 23h/24 h, urcând apa în conducte. Pretul energiei la Drăgolesti a fost în 
luna septembrie 5000 lei + regularizare 3700 lei, facturi, care au fost achitate,precizând că ca fi în 
imposibilitatea achitării acestora în lunile următoare. 

- domnul Primar, Vișan Ionel - Dragoș intervine solicitându-i domnului administrator al SC 
Serviciul Edilitar Cotmeana SRL să prezinte Consiliului Local situația cu toate încasarile realizate 
în anul 2022, rugându-i totodată pe domnii consilieri să facă o comisie de verificare, control și 
îndrumare a societății, ca să nu fim puși în situația de a delega sistemul de alimentare cu apă altui 
operator, avâd în vedere faptul că nimeni nu a stat fără apă. 

 - domnul consilier Bărbulescu Decebal – Reginald – Constantin precizează că nu a fost 
prezentat bilantul societății. 
           - domnul președinte de ședință, întreabă dacă mai sunt întrebări/ nelămuriri în legătură cu 
acest proiect de hotărâre. 
           - Nu se mai înregistrează intervenții sau alte propuneri, şi în consecinţă se supune la vot 
proiectul de hotarâre aflat în dezbatere. Propunerea președintelui de ședință a fost aprobată cu 8 
„voturi pentru”, 2 „abțineri” (domnul Gămănuș Marin și domnul Bărbulescu Decebal – Reginald – 
Constantin) și 0 „voturi împotrivă, vot deschis exprimat public prin ridicarea mâinii. 

Se redactează Hotărârea nr. 78 privind aprobarea majorării capitalului social al 
societății Serviciul Edilitar Cotmeana SRL al cărei asociat unic este Comuna Cotmeana, 
județul Argeș; 
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7. Se trece la punctul 7 „Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului Comunei 

Cotmeana pe anul 2022; 
- domnul Primar, Vișan Ionel - Dragoș o invită pe doamna contabil, Melcescu Cristina să 

prezinte Anexele la bugetul local rectificat. Astfel, s-au majorat prevederile bugetare la obiectivele 
de investiții: „Construire punte pietonală în satul Cotmeana, punctul „Ograda”, „Plan Urbanistic 
General”, „Modernizare drum comunal DC 206 în Cotmeana, Județul Argeș”. S-au majoat 
prevederile privind participarea la capitalul social al societăților comerciale cu suma de 15 mii lei; 

- domnul consilier Gămănuș Marin precizează că șanțurile și drumul comunal din satul 
Zamfirești se află într-o stare avansată de degradare, apa nu se scurge.  Pentru reaparația drumurilor 
trebuiesc alocați mai mulți bani. Întreabă câți bani s-au cheltuit pentru reparații drumuri din cei 75 
mii alocați? 

- domnul consilier Bărbulescu Decebal – Reginald – Constantin, înreabă de asemenea ce 
sume s-au cheltuit pentru întreșinerea drumurilor și unde s-au efectuat lucrările? 

- doamna contabil, Melcescu Cristina precizează că sunt facturi pentru 43 mii și urmează 
situațiile de lucrări pentru restul. 

- domnul consilier Gămănuș Marin ar fi de părere ca primăria să facă șanțurile cu utilajele din 
dotare și după aceea oamenii să fie obligați să-l întrețină. 

- domnul Primar, Vișan Ionel - Dragoș precizează că oamenii s-au învățat să le facă primăria 
șanțuri și să le curețe, iar dacă îi vom amenda, nu facem decât să încărcăm bugetul local cu amenzi, 
pentru că aceștia nu vor plăti. 

- domnul consilier Gămănuș Marin spune că atunci vor fi obligați să facă muncă în folosul 
comunității. 

- domnul consilier Bărbulescu Decebal – Reginald – Constantin întreabă dacă în bugetul 
rectificat se regăsesc și solicitările Școlii Gimnaziale Cotmeana? 

- doamna contabil, Melcescu Cristina precizează că nu au fost solicitări din partea școlii, iar 
toți bani solicitați au fost aprobați în rectificarea bugetară din luna septembrie 2022. 
          - domnul președinte de ședință, întreabă dacă mai sunt întrebări/ nelămuriri în legătură cu 
acest proiect de hotărâre. 
           -  Nu se mai înregistrează intervenții sau alte propuneri, şi în consecinţă se supune la vot 
proiectul de hotarâre aflat în dezbatere. Propunerea președintelui de ședință a fost aprobată cu 8 
„voturi pentru”, 2 „abțineri” (domnul Gămănuș Marin și domnul Bărbulescu Decebal – Reginald – 
Constantin) și 0 „voturi împotrivă”, vot deschis exprimat public prin ridicarea mâinii. 

Se redactează Hotărârea nr. 79 privind rectificarea bugetului Comunei Cotmeana pe 
anul 2022. 

 
8. Se trece la punctul 8 „Proiect de hotărâre privind modificarea art. 1(1) din Hotararea 

nr. 34 din 14.04.2022 a Consiliului Local al Comunei Cotmeana pentru  proiectul „Realizare Plan 

Urbanistic General - format GIS, în Comuna Cotmeana, județul Argeș”,  depus in cadrul apelului 

de proiecte din Planul Național de Redresare și Reziliență (PNRR), COMPONENTA C10 – Fondul 

Local”; 
- domnul Primar, Vișan Ionel – Dragoș intervine, dând explicații despre acest proiect de 

hotîrâre.Comuna Cotmeana a depus Cererea de finanțare înregistrată la MDLPA cu nr. C10-I4-
85/16.05.2022. Din solicitarile de informatii suplimentare primite (seria clarificari 2) s-a solicitat 
clarificare la aspectul care vizează faptul că în evidentele MDLPA, Comuna Cotmeana figurează cu 
finantare pentru elaborarea PUG în perioada 2016-2021 în valoare de 48.026 lei. Având în vedere 
că în prezent stadiul realizarii PUG este de 95%, iar suma de 48.026 lei primita pentru elaborare 
PUG în perioada 2016-2021 a fost folosită pentru achitarea serviciilor de realizare PUG în format 
letric, astfel, valoarea maximă eligibilă solicitata în cadrul apelului de proiecte din Planul PNRR, va 
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fi redusă proportional cu situatia faptică, adică va fi de 221.521,50 lei fara TVA la care se adaugă 
TVA de 42.089,08 lei. 
           - domnul președinte de ședință, întreabă dacă mai sunt întrebări/ nelămuriri în legătură cu 
acest proiect de hotărâre. 
           - Nu se mai înregistrează intervenții sau alte propuneri, şi în consecinţă se supune la vot 
proiectul de hotarâre aflat în dezbatere. Propunerea președintelui de ședință a fost aprobată cu 10 
„voturi pentru”, 0 „abțineri” și 0 „voturi împotrivă, vot deschis exprimat public prin ridicarea 
mâinii. 

Se redactează Hotărârea nr. 80 privind modificarea art. 1 (1) din Hotararea nr. 34 din 
14.04.2022 a Consiliului Local al Comunei Cotmeana pentru  proiectul „Realizare Plan 
Urbanistic General - format GIS, în Comuna Cotmeana, județul Argeș”,  depus in cadrul 
apelului de proiecte din Planul Național de Redresare și Reziliență (PNRR), Componenta C10 
– Fondul Local. 
 

10. Se trece la punctul 10 „Proiect de hotărâre privind revocarea unor hotărâri adoptate 

de Consiliul Local Cotmeana”; 
- domnul Primar, Vișan Ionel – Dragoș o invită pe doamna sectretar Ghinea Ionela – Liliana 

să prezinte cateva aspecte în legătură cu acest proiect de hotărâre. Obiectivul de investiții: 
„Modernizare drum comunal DC 206 în Cotmeana, Judetul Arges” a fost aprobat pentru finantare, 
conform Listei obiectivelor de investiții publicate pe site-ul MDLPA cu suma de 10.000.000 lei și 
nu suma de 13.699.871,37 lei, conform Anexei nr. 1 – indicatorii tehnico-economici și Anexa nr. 2 
– devizul general aprobate prin hotărârile anterioare Hotărârea Consiliului Local nr. 73/05.10.2022, 
respectiv nr. 50 și 51/26.07.2022. De asemenea modelul de HCL trebuie să fie conform 
Memorandumului intern nr. 89659/01.08.2022. Astfel se abrogă HCL nr. 50 și 51/26.07.2022, 
pentru motivul emiterii unei noi hotărâri, care să respecte formatul acceptat de MDLPA și HCL nr. 
73/05.10.2022, pentru motivul emiterii unei noi hotărâri, care să respecte în anexe (Anexa nr.1 – 
indicatorii tehnico-economici și Anexa nr.2 – devizul general) suma aprobată spre finanțare de către 
Ministerul Dezvoltării, Lucrărilor Publice și Administrației, publicată pe site-ul MDLPA (poziția nr. 
60, ID 11525 – 10.000.000 lei); 
           - domnul președinte de ședință, întreabă dacă mai sunt întrebări/ nelămuriri în legătură cu 
acest proiect de hotărâre. 
           - Nu se mai înregistrează intervenții sau alte propuneri, şi în consecinţă se supune la vot 
proiectul de hotarâre aflat în dezbatere. Propunerea președintelui de ședință a fost aprobată cu 10 
„voturi pentru”, 0 „abțineri” și 0 „voturi împotrivă, vot deschis exprimat public prin ridicarea 
mâinii. 

Se redactează Hotărârea nr. 81 privind revocarea unor hotărâri adoptate de Consiliul 
Local Cotmeana. 
 

11. Se trece la punctul 11 „Proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţă 

pentru următoarele trei luni”; 

- domnul Primar, Vișan Ionel – Dragoș îi invită pe domnii consilieri să vină cu propuneri 
pentru alegerea președintelui de ședință pentru următoarele 3 luni (noiembrie și decembrie 2022 și 
ianuarie 2023). 

-  domnul consilier Popa Nicolae îl propune pe domnul consilier Vasilcioiu Ilie. 
- domnul consilier Bărbulescu Decebal – Reginald – Constantin precizează că votul pentru 

alegerea președintelui de ședință trebuie să fie secret, conform prevederilor legale. 
          - doamna secretar Ghinea Ionela – Liliana precizează că votul este deschis, ales cu majoritate 
simplă. 

- domnul consilier Bărbulescu Decebal – Reginald – Constantin îl propune președinte de 
ședință pe domnul consilier Olteanu Nicolae. 
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           - domnul președinte de ședință, întreabă dacă mai sunt alte propuneri și se supun la vot 
deschis exprimat public prin ridicarea mâinii cele două propuneri. Pentru domnul consilier 
Vasilcioiu Ilie 7„voturi pentru”, iar pentru domnul consilier Olteanu Nicolae 2 „voturi pentru” și 1 
„abținere” (domnul Olteanu Nicolae). 

Se redactează Hotărârea nr. 82 privind alegerea preşedintelui de şedinţă pentru 
următoarele trei luni – domnul consilier Vasilcioiu Ilie. 
 

12. Se trece la punctul 12 „Proiect de hotărâre privind aprobarea plafonului minim al 

obligațiilor fiscale restante datorate de către debitorii persoane fizice și persoane juridice restante, 

ce urmează a fi publicate pe pagina de internet proprie”; 
- domnul președinte de ședință Popa Nicolae îl invită pe domnul consilier Gămănuș Marin 

să prezinte câteva aspecte legate de acest proiect de hotărâre. 
- domnul consilier Gămănuș Marin precizează că potrivit art. 162 din Codul de procedură 

ficală, organele fiscale au obligația de a publica pe pagina de internet proprie lista debitorilor 
persoane juridice care înregistrează obligații fiscale restante, precum și cuantumul acestor obligații, 
iar cuantumul acestora se stabilește prin hotărâre a consiliului local. Propunerea mea pentru 
cuantumul minim atât în cazul persoanelor fizice, cât și juridice să fie 40 lei. 

 - propunerea domnului consilier Gămănuș Marin a fost aprobată în unanimitate. 
 - Nu se mai înregistrează intervenții sau alte propuneri, şi în consecinţă se supune la vot 

proiectul de hotarâre aflat în dezbatere. Propunerea președintelui de ședință a fost aprobată cu 10 
„voturi pentru”, 0 „abțineri” și 0 „voturi împotrivă, vot deschis exprimat public prin ridicarea 
mâinii. 

Se redactează Hotărârea nr. 83 privind aprobarea plafonului minim al obligațiilor 
fiscale restante datorate de către debitorii persoane fizice și persoane juridice restante, ce 
urmează a fi publicate pe pagina de internet proprie. 
 

Diverse : 
1) Avizarea unor certificate de urbanism. 
2) Renunțarea la investiția „Achiziție imobile pentru înființare Centru Comunitar” 

– domnul consilier Bărbulescu Decebal – Reginald – Constantin îl întreabă pe domnul Primar, 
Vișan Ionel – Dragoș care a fost motivul renunțării?  

– domnul Primar, Vișan Ionel – Dragoș răspunde că nu trebuia să inițiez un asemenea proiect. 
– domnul consilier Bărbulescu Decebal – Reginald – Constantin spune că sunt mai multe 

cauze, care nu au dus la achiziția acestui obiectiv, precizând că dânsul ar fi vrut, dar în 
condiții legale și la un preț corect. În primul rând evaluarea este foarte mare - 286 mii lei. 
Contractul de vânzare-cumpărare trebuie să poarte în spate contractul de vânzare-cumpărare 
inițial (cu cât a fost cumpărat de la bancă), iar la evaluare s-a luat în calcul vanzări ale 
imobilelor din comuna Morărești. Nu a fost efectuată expertiză tehnică, iar clădirea nu 
deține certificat energetic. 

– De asemenea, domnul consilier Bărbulescu Decebal – Reginald – Constantin întreabă care a 
fost costul Raportului de evaluare și cine a recepționat acest raport. 

– domnul Primar, Vișan Ionel – Dragoș răspunde  - contravaloarea serviciilor de evaluare a 
fost 3000 lei, iar Raportului de evaluare urma să fie prezentat și însușit Consiliului Local, 
după întocmirea procesului-verbal de negociere. 

3) Prezentare situație  - Consiliu Administrație Școala Gimnazială Cotmeana 
– domnul consilier Bărbulescu Decebal – Reginald – Constantin prezintă situația Școalii 

Gimnazială Cotmeana, referitoare la plata salariilor, decontarea transportului cadrelor 
didactice, combustibil, burse, precum și situația elevilor care preferă să invețe în alte 
localități, scăzând numărul de elevi din școală, astfel școala va pierii. 
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– domnul Primar, Vișan Ionel – Dragoș precizează că în bugetul local au fost prevăzute sume 
pentru decontarea transportului cadrelor didactice, combustibil și burse, iar în cazul în care 
aceștia nu ajung, la solicitarea conducerii școlii, vor fi aprobați printr-o rectificare bugetară 
ulterioară. În ceea ce privește scăderea numărului de elevi, prin transferul acestora la alte 
școli din alte localități, situația este cunoscută la nivelul instituției noastre de mai mulți ani. 
Comuna Cotmeana a făcut tot posibilul pentru menținerea elevilor în comunitate: construire 
școală nouă dotată cu centrală termică, laboratoare, grupuri sanitare, precum și construcție 
nouă - teren de sport. 

– domnul consilier Bărbulescu Decebal – Reginald – Constantin întreabă care este regimul 
juridic al terenului de sport?  

– domnul Primar, Vișan Ionel – Dragoș precizează că apaține domeniului public al comunei 
Cotmeana, fiind bază materială școlară. 

– domnul consilier Bărbulescu Decebal – Reginald – Constantin afirmă că se va alege praful 
de terenul de sport, deoarece o lampă este căzută, au fost găsite mucuri de țigări, iar poliția 
trebuie să treacă mai des pe acolo. De asemenea, este necesară întocmirea unei proceduri 
privind utilizarea bazei sportive. 
 
Pentru motivul că domnii consilieri nu mai ridică şi alte probleme, domnul preşedinte 

declară lucrarile închise şi multumeşte consilierilor pentru participare. 
            Epuizându-se ordinea de zi, lucrările şedintei se închid. Şedinta a fost convocată de Primar, 
pentru care s-a încheiat prezentul proces verbal. 
  

 

 

               Președinte de sedință                                           Secretar  General al Comunei 

                 POPA NICOLAE                                            GHINEA  IONELA – LILIANA 


